
Protokół Nr XVIII/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 25 maja 2016 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XVIII/232/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
2. XVIII/233/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XVIII/234/2016 w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląsko – Małopolskiego
                                 Oddziału Straży Granicznej w Raciborzu.
4. XVIII/235/2016 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                                 Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
5. XVIII/236/2016 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                                 Policji w Raciborzu.
6. XVIII/237/2016 w sprawie szczególnego trybu umarzania należności pieniężnych.
7. XVIII/238/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu
                                 Rewitalizacji Miasta Racibórz na lata 2014 – 2020.
8. XVIII/239/2016 w sprawie przyjęcia wzoru deklaracji elektronicznej o wysokości opłaty 
                                 za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości,
                                 na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości
                                 wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe,
                                 wykorzystywanych jedynie przez część roku oraz określenia warunków 
                                 i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji
                                elektronicznej.
9. XVIII/240/2016 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający
                                 się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony
                                 przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla
                                 bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych 
                                 i ich części na terenie gminy Racibórz.
10. XVIII/241/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do ”gminnego zasobu
                                 nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej 
                                 w Raciborzu przy ulicy Fojcika.
11. XVIII/242/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                                 położonej w Raciborzu przy ul. Brzeskiej.
12. XVIII/243/2016 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
                                 Raciborza”.
13. XVIII/244/2016 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
14. XVIII/245/2016 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                                 w Raciborzu.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 17, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1/ Autopoprawka projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz 
Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowe – do pkt. 5.
2/ Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
3/ Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
4/ Uchwałą w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

 Radny Michał Fita zaproponował aby autopoprawki do budżetu miasta, które pojawiają się na 
sesji glosować osobno, a nie wraz z projektem uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że autopoprawka była omawiana na Komisji RGBiF 
dodatkowo radni otrzymali ten materiał również w formie elektronicznej.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że autopoprawka jest częścią uchwały i nie może 
być głosowana oddzielnie. 

Rada przy 17 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższe wnioski ustalając następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz – informacja szefów 

służb, inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2015 r.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowe.
6. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląsko – Małopolskiego Oddziału 

Straży Granicznej w Raciborzu.
7. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 

2



Straży Pożarnej w Raciborzu.
8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 

Raciborzu.
9. Uchwała w sprawie szczególnego trybu umarzania należności pieniężnych.
10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Racibórz na lata 2014 – 2020.
11. Uchwała w sprawie przyjęcia wzoru deklaracji elektronicznej o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku oraz określenia warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

12. Uchwała w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 
spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Racibórz.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do ”gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy Fojcika.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Brzeskiej.

15. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.
16. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
17. Uchwałą w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
18. Interpelacje, zapytania i wnioski.
19. Zakończenie sesji.

Następnie Przew. RM Henryk Mainusz powitał na sesji następujących gości:
- Pani Agata BALLARIN - Powiatowy Inspektor Weterynarii
- Pani Jolanta MAŁECKA – WĄSOWICZ - Powiatowa Inspekcja Sanitarna
- Pan Jan KROLIK - Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej
- Pan Rafał FREINDORF - Zastępca Komendanta Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej 
- Pan Paweł KOPERNIK - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XVII/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 27 kwietnia 2016 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 5 do protokołu.
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Ad 4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz – informacja
          szefów służb, inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2015 r.

 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił o pytania do obecnych na sali przedstawicieli służb 
inspekcji i straży w kolejności zgodnej z przedłożonym radnym materiałem.

 Radny Piotr Klima poprosił o wyjaśnienie na czym będzie polegała zmiana granic działania 
oddziałów Straży Granicznej i jaki będzie to miało wpływ na osoby zatrudnione w Raciborzu.

 Pan Rafał Freindorf Zastępca Komendanta Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej 
przekazał, że kwestia podziału Śląsko – Małopolskiego Oddziału dla samego Raciborzu nie 
będzie miała wpływu. Wskazał, że siedziba oddziału nadal pozostaje w Raciborzu. 

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał czy w związku ze Światowymi Dniami Młodzieży na 
granicach Polski zostanie wznowiona kontrola graniczna. 

 Pan Rafał Freindorf przekazał, że w tej kwestii nie ma jeszcze wydanego stosownego 
rozporządzenia. Zakłada się, że takie działania będą wprowadzone w miesiącu lipcu i będą one 
podobne jak podczas Euro 2012, t.j. prowadzone będą w formie kontroli na drogach 
dojazdowych do granicy państwa. Dodał, że w zakresie dokumentów umożliwiających 
przekraczanie granicy nic się nie zmieniło.

 Radny Leon Fiołka odnosząc się informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego miasta zapytał 
jakie konsekwencje wyciąga się w stosunku do zakładów, które nie przeprowadzają badań i 
pomiarów czynników szkodliwych występujących na stanowiskach pracy, jakie są powody 
rozbieżności pomiędzy liczbą przeprowadzonych postępowań w sprawie chorób zawodowych, a
liczą stwierdzonych chorób zawodowych i liczbą decyzji odmownych oraz dlaczego odstąpiono
od badania oddziaływania na środowisko dla garażu wielopoziomowego.

 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz reprezentująca Powiatową Inspekcję Sanitarną przekazała, że
inspekcja sanitarna nie jest wstanie na bieżąco oceniać sytuacji w zakładach pracy, w przypadku
stwierdzenia braku badań i pomiarów czynników szkodliwych inspekcja w formie decyzji 
nakazuje ich dokonanie. W kwestii chorób zawodowych przekazała, że rozbieżności w ilościach
wynikają z długości postępowania, które często trwają dłużej niż rok. Wskazała jednocześnie, 
że w ostatnich latach obserwuje się spadek ilości zdiagnozowanych chorób zawodowych. W 
kwestii garażu wielopoziomowego przekazała, że w chwili obecnej nie jest wstanie udzielić na 
to pytanie odpowiedzi, zostanie ona udzielona mailowo w późniejszym terminie.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że jest to obszerny dokument i jej osobiście zabrakło 
przejrzystego podsumowania np. w formie tabelarycznej. Odnosząc się do wniosków zapytała 
czy diagnostyka molekularna jest prowadzona również w Raciborzu. 

 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz przekazała, że stwierdzanie chorób zakaźnych nie zależy 
tylko od tego czy lekarz taką chorobę zdiagnozuje ale również od wyników badań 
diagnostycznych. Dalej przekazała, że o zakres dostępnych badań należałoby zapytać w 
laboratorium Szpitala Rejonowego w Raciborzu. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy badania wody w obiektach miasta np. H2Ostróg 
będą prowadzone już według nowych zasad.

 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz przekazała, że nie obędzie się to bez ścisłej współpracy gdyż 
harmonogram badań jakości wody musi zostać zaakceptowany przez inspektora sanitarnego.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy takimi badaniami będzie objęty również zbiornik 
wodny w Parku im. Miasta Roth.

 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz przekazała, że takie zbiorniki nie są badane, bo nie jest to 
woda do spożycia ani do kąpieli. Dodała, że jeżeli miasto dokona takiego zgłoszenia to 
inspekcja badania takie wykona, zwróciła jednak uwagę na brak wskazań jakie warunki ta woda
musi spełniać.

 Radny Michał Woś w nawiązaniu do pytania radnego Leona Fiołki o garaż wielopoziomowy 
zapytał jakie są przesłanki dla takiego zwolnienia i jak często zdarzyło się to w ostatnich latach 
w naszym powiecie.  

 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz przekazała, że na te pytania odpowiedź zostanie udzielona 
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mailowo w późniejszym terminie. 
 Radny Piotr Klima zapytał o skalę zagrożenia epidemiologicznego w związku z przepływem 

emigrantów oraz w związku ze ŚDM.
 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz przekazała, że w związku ze ŚDM zwrócono się do Szpitala 

Rejonowego w Raciborzu z przypomnieniem o obowiązku zgłaszania każdego tego typu 
zachorowania. Dodała, że inspekcja sanitarna przygotowuje się do ŚDM  i w dniu dzisiejszym 
odbywa się robocze spotkanie, w którym uczestniczy również inspektor naszej stacji.  

 Radna Anna Ronin zapytała czy są przepisy, które regulują jakiego rodzaju środki czystości 
mogą być wykorzystywane w zakładach usługowych np. u fryzjera  bo podczas kontroli takich 
zakładów zwraca się na to uwagę, nakazując nawet zmianę środków czystości.  

 Pani Jolanta Małecka – Wąsowicz przekazała, że nie słyszała o takiej sytuacji. Dodała, że 
osoba, która kontroluje zakład ma prawo wymagać aby takie środki czystości były zapewnione i
w niektórych przypadkach aby były zapewnione odpowiednie środki dezynfekcyjne.

 Radna Zuzanna Tomaszewska  przekazała, że jest pod wrażeniem ilości działań 
profilaktycznych podejmowanych w szkołach.     

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak dalszych pytań zamknął przedmiotowy punkt 
obrad. Materiał pt. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz – 
informacja szefów służb, inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2015 r.  stanowi zał. Nr 6 
do protokołu.           

Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 r. wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 r. wraz z jej 
autopoprawką – zał. Nr 7 i 8.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr XVIII/232/2016 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Rada przy 21 głosujących radnych, 13 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVIII/233/2016 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląsko – Małopolskiego
          Oddziału Straży Granicznej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 2przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVIII/234/2016 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.
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Ad 7. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
          Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy te środki były ujęte w budżecie miasta od samego 
początku.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że środki te dodano do budżetu miasta na 
poprzedniej sesji.

 Radny Piotr Klima uznał, że społeczeństwu należy jednoznacznie przekazać informację 
dlaczego tak się czyni. Dodał, że w różnych miastach w różny sposób ta kwestia jest załatwiana.
Uznał, że błędy chyba następują w resortach centralnych, które powinny zatroszczyć się o 
wystarczającą ilość środków. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że co do zasady to każdy organizator powinien 
pokrywać koszty utrzymania swojej organizacji. Z drugiej strony jest możliwość wspierania 
tych służb poprzez fundusz wsparcia. Dodał, że po środkach otrzymywanych na zadania zlecone
widać, że sfera budżetowa jest niedofinansowana. Wskazał, że w tym przypadku jest to 
wsparcie na przygotowanie dokumentacji projektowej modernizacji komendy straży, która jest  
3 w kolejce do realizacji na Śląsku. Dodał, że ta dokumentacja może kosztować 200 - 300 tys. 
zł. Natomiast modernizacja komendy ok. 15 – 20 mln zł. Uznał, że należy wspierać straż 
pożarną w takich sprawach gdyż na nich zawsze można liczyć i to nie tylko w kwestii gaszenia 
pożarów ale również w kwestii angażowania się w życie społeczne. Dalej wskazał, że w tym 
wypadku jest to też wspólne zobowiązanie miasta, powiatu i gmin powiatu. Dodał, że podobnie 
też odbywa się dotowanie policji. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy miasto ma pewność, że środki te trafiają do naszych służb.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to celowa dotacja, musi więc zostać 

przedstawione sprawozdanie wraz z rozliczeniem. 
 Radny Leon Fiołka przekazał, że radnym chodzi tylko o to, aby trzymać się kwot ustalonych na 

początku roku w budżecie. 
 Skarbnik Miasta  Beata Koszowska – Gralak wskazała, że w podobny sposób budżet tego działu

zwiększył się gdy podzielono środki na budżet obywatelski.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał,że sprawą naturalną są comiesięczne zmiany 

budżetu miasta, a związane to jest z tym, że miasto ma różne źródła dochodów.  Dodał, że 
większość środków można zaplanować i to się czyni, niemniej trudno uchwycić wszystko.         

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że pomysł modernizacji komendy straży pożarnej 
powstał 4 lata temu.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że comiesięczne zmiany budżetu odbywają się 
również w innych miastach. 

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że rzeczywistość pracy straży pożarnej opiera się 
między innymi o przedmiotowe wsparcie. Uznał, że jeżeli w trakcie roku pojawia się możliwość
uzyskania dużych środków to warto wspierać takie przedsięwzięcia. Na koniec ostrzegł, że 
drabina wysokościowa ma już ponad 16 lat, a kosztuje ok. 10 mln zł.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVIII/235/2016  stanowi zał. Nr 12 do protokołu.
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Ad 8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
          w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 18 głosami za, 2 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała  Nr XVIII/236/2016  stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie szczególnego trybu umarzania należności pieniężnych.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że z informacji działu windykacji MZB 
wynika, że w 2015 r. wysłano 1004 wezwania do zapłaty, 22 wypowiedzenia umów najmu, 
podpisano 151 porozumień o rozłożenie wierzytelności na raty, na drogę sądową skierowano 
208 spraw, uzyskano 167 nakazów zapłaty i 49 wyroków eksmisyjnych oraz 192 sprawy zostały
skierowane na drogę egzekucji komorniczej. Uznała, że dział windykacji w MZB działa 
właściwie gdyż należności przeterminowane nie wzrastają. Wskazała, że zaległość wobec MZB 
na dzień 31.12.2015 r. to kwota 10.217.383,72 zł. Dodała, że uchwała w sprawie szczególnego 
trybu umarzania wierzytelności została przygotowana gdyż zostały wyczerpane typowe 
działania windykacyjne. Celem tej uchwały jest więc odzyskanie części zadłużenia oraz 
umożliwienie zadłużonym wyjścia na prostą. Dodała, że uchwała ta pozwoli na zmniejszenie 
kosztów windykacyjnych. Dalej wskazała, że uchwała zakłada konkretne warunki umorzenia. 
Dłużnik więc musi złożyć wniosek i podpisać porozumienie oraz wpłacić 30% należności i 
całość kosztów egzekucyjnych i sądowych oraz na bieżąco regulować dalsze zobowiązania 
czynszowe aż do momentu umorzenia tj. do 2018 r.           

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima zapytał czy podana kwota zaległości zawiera również zaległości za garaże i 
lokale użytkowe oraz jak radzą sobie z tym problemem inne samorządy. Dodał, że jego zdaniem
umorzenia są niewychowawcze bo tym sposobem kara się tych którzy płacą.     

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że podana kwota zaległości dotyczy lokali 
mieszkalnych. Zaległość za garaże na dzień 31.12.2015 r. wynosi 19 tys. zł. Dalej przekazała, że
uchwała ta nie będzie dotyczyć podmiotów prowadzących działalność gospodarczą.  
Dodatkowo uznała, że nikt nie będzie narażał się na postępowanie sądowe i komornicze aby 
skorzystać z umorzenia. Wskazała, że w wielu przypadkach komornik informuję MZB, że 
egzekucja jest nieskuteczna. 

 Radny Piotr Klima zapytał czy jest możliwość objęcia patronatem konkretnego dłużnika, czyli 
regulować za niego dług. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że nie ma takich narzędzi prawnych. 
Dodatkowo przekazała, że jest możliwość odpracowania długu i w 2015 r. z takiej formy 
skorzystało 68 dłużników odpracowując łącznie ponad 117 tys. zł.   

 Radna Anna Ronin zapytała od jakiego roku są to należności. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że podana kwota jest kwotą 

skumulowanych należności rosnących od 1995 r. 
 Radna Anna Ronin wskazała, że dług po 3 latach przedawnia się. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wyjaśniła, że działania windykacyjne powodują 

przedłużenie ważności zadłużenia.
 Radna Anna Ronin zapytała kiedy MZB wychodzi na drogę sądową z dłużnikiem.
 Dyrektor MZB Andrzej Migus przekazał, że zwykle do 3 lat sprawa kierowana jest do sądu. 

Dodał, że uzyskany wyrok przedłuża ważność zobowiązania na kolejne 10 lat. Wskazał, że 

7



sprawy takie ciągną się więc latami.   
 Radna Anna Ronin uznała, że uchwała jest sposobem na ostateczne ściągnięcie części długu. 

Zapytała więc na ile więcej może być skuteczna ściągalność poprzez odpracowywanie długu 
czy też rozkładanie go na raty.  Zapytała również na jaką ściągalność można liczyć stosując 
przedmiotową uchwałę.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że skuteczne działania windykacyjne MZB 
doprowadziły do tego, że wymagane należności nie rosną.   

 Radna Anna Ronin wskazała, że występowanie na drogę sądową generuje dodatkowe koszty po 
stronie dłużnika. Uznała więc, że działania po stronie MZB powinny być prowadzone już po 3 
miesiącach.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że prezentacja założeń tej uchwały odbyła 
się na Komisji GMOŚiBP w miesiącu lutym, gdzie uzyskała zielone światło. Dalej przekazała, 
że odbyły się konsultacje społeczne tej uchwały i nie zgłoszono do niej żadnych uwag. Dodała  
również, że nikt nie jest wstanie zmusić dłużnika do odpracowania długu.   

 Radna Anna Ronin przekazała, że nie do końca jest to zły pomysł jednakże warte przemyślenia 
jest to aby pozwolić dłużnikowi na regularne płacenie a dopiero później umarzać.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że tak właśnie jest w tej uchwale. 
 Radna Anna Ronin wskazała, że dłużnik musi jednak zapłacić 30 % długu plus koszty sądowe. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że wszystko to odbywa się na wniosek 

samego dłużnika. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w podobny sposób traktuje się tych dłużników 

prowadzących działalność gospodarczą, tam również na początek rozkłada się dług na raty. 
Dodał, że w tej uchwale chodzi o odzyskanie części długu i powrót do regularnego płacenia.   

 Radna Anna Ronin przekazała, że chodzi o szersze względy społeczne dla osób które regularnie 
płacą. Uznała w tym miejscu, że należy zastanowić się nad swoistym upustem dla regularnie 
płacących, bo w innych miastach jest to stosowane.  

 Radny Jan Wiecha wskazał, że dobrą strona tej uchwały jest to, że podaje się rękę osobom, 
które chcą wyjść z zadłużenia, co również będzie korzystne dla budżetu miasta.   

 Radny Piotr Klima zapytał czy są takie przypadki, że dłużnicy płacą po trochu, czy też wszyscy 
czekają na tzw. abolicję. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że nikt nie czeka na abolicję ale osoby te 
podpisują z MZB porozumienia, niemniej nie są wstanie uregulować w wielu przypadkach dość 
sporej kwoty długu. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie działania podejmuje mniejsza cześć 
zadłużonych. Zwykle są to porozumienia na okres dwóch lat, które są kontynuowane w latach 
następnych ponieważ sytuacja finansowa tych osób bardzo się nie zmienia. Dodał, że uchwała 
ta została przygotowana po to aby część tych osób mogła powrócić na normalne tory. Wskazał, 
że na pomoc społeczną miasto wydaje też ogromne środki. Dodał, że w historii gminy takie 
umorzenia robi się drugi raz, przy czym pierwsze dotyczyło tylko odsetek. Dalej uznał, że nie 
należy się spodziewać kolejek chętnych do podpisania umów, będą to raczej osoby z niższym 
zadłużeniem. Dodał, że w skali 10 mln zł. odzyskanie kilkuset tysięcy będzie wartością dodaną. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 23 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/237/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji
            Miasta Racibórz na lata 2014 – 2020.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała  Nr XVIII/238/2016  stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie przyjęcia wzoru deklaracji elektronicznej o wysokości opłaty 
            za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują
            się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele
            rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku oraz
            określenia warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji
            elektronicznej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/239/2016 stanowi zał. Nr 16  do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 
            o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed
            bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, 
            a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Ronin zapytała czy w tym roku zgłosił się jakiś przedsiębiorca zainteresowany 
przejęciem schroniska czy też chodzi tylko o zmianę przepisów ustawowych.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w mieście funkcjonuje schronisko prowadzone 
przez spółkę komunalną. 

 Pani Katarzyna Polak Zastępca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
przekazała, że przedmiotowe zapisy dotychczas nie miały formy uchwały ale zarządzenia 
Prezydenta Miasta. Zapisy te zostały dostosowane do tego co w tej chwili taka uchwała może 
zawierać. Dodatkowo wyjaśniła, że kończy się aktualna umowa na prowadzenie schroniska i 
zostanie ogłoszony przetarg.        

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że będzie to przetarg na powierzenie zadań w 
zakresie zwierząt bezdomnych, gdyż samo schronisko jest własnością PK.  

 Pani Katarzyna Polak Zastępca Naczelnika Wydziału OŚiR przekazała, że jeśli ktoś spełni 
wymagania i wygra przetarg to będzie mógł uruchomić w mieście swoje schronisko.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/240/2016 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do ”gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy Fojcika.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/241/2016 stanowi zał. Nr 18  do protokołu.
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Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu przy ul. Brzeskiej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Pani Elżbieta Sokołowska Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami wyjaśniła, że 
przedmiotowa uchwała jest podejmowana na wniosek właścicielki sąsiedniego budynku tak aby
umożliwić bezpośredni dojazd do ul. Brzeskiej. Do tej pory działka ta pełniła funkcje drogi 
służebnej. W kwestii pozostałych działek przekazała, że były one już typowane do sprzedaży. 
Dodatkowo wyjaśniła, że obecnie droga ta jest drogą powiatową  i inne są parametry dla linii 
rozgraniczającej  dla drogi wojewódzkiej, a inne dla drogi powiatowej.        

 Radny Leon Fiołka zapytał czy działki o nr 410 i 450 są już sprzedane.
 Naczelnik Wydziału GN Elżbieta Sokołowska przekazała, że na razie nie są sprzedane, niemniej

prawdopodobnie zostaną sprzedane już w jednym kawałku z przyległymi działkami. Podobnie 
nie są jeszcze sprzedane działki o nr 405, 408 i 409.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/242/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
            Raciborza”.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Andrzej Rosół zgłosił wniosek aby przedmiotową uchwałę Rada przyjęła przez 
aklamację.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że aby to uczynić Rada musi przyjąć taki wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja Rosoła aby 

przedmiotową uchwałę Rada przyjęła przez aklamacje. 
Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek.
Następnie Rada w obecności 23 radnych przyjęła przez aklamację powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XVIII/243/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu. 

 Radny Piotr Klima zapytał czy do tego tytułu przysługuje statuetka czy medal.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Rada ustanowiła medal. 

Ad 16. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że treść skargi została radnym dostarczona.
 Radny Marek Rapnicki poprosił aby w kilku zadaniach przybliżyć sprawę ze skargi dla 

wszystkich osób obecnych na sesji.
 Radny Leon Fiołka zaproponował aby Przew. RM po prostu odczytał treść uchwały.
 Przew. RM Henryk Mainusz odczytał treść uchwały oraz przekazał o jaki czas chodzi, a 
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następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał uchwałę pod głosowanie.
Rada przy 22 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/244/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 17. Uchwałą w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
            w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz odczytał treść uchwały, a następnie z uwagi na brak chętnych do 
dyskusji poddał uchwałę pod głosowanie.

Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVIII/245/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 18. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) odnosząc się do styczniowej interpelacji w sprawie udzielenia wsparcia dla działań 

Starostwa Powiatowego w utworzeniu Komisji ds. orzekania o niepełnosprawności z 
lokalizacją siedziby w Szpitalu Rejonowym w Raciborzu podziękował za podjęte skuteczne 
działania i jednocześnie wniósł o zastanowienie się nad udziałem miasta w 
współfinansowaniu działań tej komisji,

2) zapytał o ilość wniosków jakie wpłynęły do urzędu w zakresie umorzenia podatku od 
nieruchomości oraz termin i sposób ich rozpatrzenia. 

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje – zał. 23 :
1) w sprawie remontu chodnika przy ul. Leczniczej,
2) ponownie w sprawie zapadniętego kanału na ul. Wileńskiej 13 i 15 oraz naprawy tej drogi 

na przejściu dla pieszych od strony posesji Ogrodowa 16A,
3) w sprawie zabezpieczenia i konserwacji ławek w kaplicy szpitalnej starego szpitala,
4)  w sprawie naprawy nawierzchni ulicy Kolejowej na skrzyżowaniu z ulicą Piaskową – 

wyjazd spod wiaduktu,
5) w sprawie naprawy kanałów na ul. Brzeskiej pomiędzy ul. Handlową a Myśliwca,
6) ustnie w sprawie nieczynnej dużej fontanny na skwerze Ks. Pieczki od strony ul. Szewskiej. 

 Radny Michał Fita odnosząc się do dzisiejszego Forum Odrzańskiego i pojawiającej się 
informacji o niewłaściwym budulcu zastosowanym do budowy obwałowań Zbiornika Racibórz
Dolny wniósł aby w trybie pilnym zorganizować spotkanie z udziałem inwestora, wykonawcy, 
radnych oraz przedstawicieli ministerstw w tej właśnie kwestii.

 Radny Michał Woś przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie niepojawienia się Prezydent Miasta na spotkaniu w Klubie Seniora na Ostrogu 

oraz o informowaniu radnych o spotkaniach Prezydenta Miasta z różnymi grupami 
społecznymi,

2) w sprawie modernizacji dworca poprosił aby zwrócić szczególną uwagę na zachowanie tam 
istniejących drzew, a których nie uwzględniały przedstawiane koncepcje,

3) w sprawie odrestaurowanej kaplicy zamkowej wniósł o zaangażowanie się miasta w 
pozyskanie środków zewnętrznych na odnowienie i powrót do kaplicy starych organów,

4) w sprawie remontu chodnika przy ul. Przejazdowej od 1 do 13,  
5) w sprawie punktu paszportowego, 
6) w sprawie zastanowienia się nad formą nagrody dla osób które regularnie płacą czynsze, 

bądź inną formą wyróżnienia zachęcającego do regularnego płacenia czynszu. 
 Radny Leon Fiołka w związku z podjętą na dzisiejszej sesji uchwałą w sprawie szczególnego 

umarzania należności pieniężnych przedstawił wniosek aby po roku obowiązywania tej 
uchwały przedstawiono Radzie jej efekty. 
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 Radny Janusz Loch przedstawił następujące interpelacje – zał. Nr 24:
1) w sprawie uzupełnienia brakujących uchwytów do mocowania flag szczególnie na 

budynkach na Rynku,
2) w sprawie odnowienia malowania przejść dla pieszych w mieście oraz zwrócenie uwagi na 

dwa przejścia obok siebie na ul. Wileńskiej. 
3) w sprawie chodnika na ul. Klasztornej od strony ul. Wojska Polskiego gdzie z jednej strony 

chodnik został ograniczony przez ogródek lokalu gastronomicznego, a z drugiej strony przez
parkujące samochody,

4) w sprawie postawienia nowych ławek na skwerze na ul. Klasztornej.
 Radny Piotr Klima przedstawił następujące interpelacje:

1) w sprawie bardzo długo trwającego postępowania w kwestii sporu pomiędzy p. Różą 
Labudek, a warsztatem samochodowym oraz właściwym pokierowaniem tą sprawą w 
urzędzie,

2) w sprawie modernizacji dworca PKP poprosił o wyjaśnienie co stało się ze środkami, które 
PKP otrzymało po powodzi w 1997 r. na remont dworca,

3) w sprawie współpracy z innymi gminami na poziomie radnych,
4) w sprawie niezadowolenia mieszkańców z decyzji wycięcia 9 drzew wokół skweru przy ul. 

Warszawskiej i nasadzenia w ich miejsce mniejszych drzew, braku tam ławek,
5) w sprawie planów organizacji placu zabaw dla dzieci w Oborze,
6) w sprawie niezabezpieczonych rusztowań przy remontach elewacji. 

 Radny Michał Woś odnosząc się do interpelacji radnego Piotra Klimy w sprawie p. Labudek 
przekazał, że niewątpliwie chodzi o szybsze załatwienie tej sprawy mając oczywiście na 
uwadze to, że sprawa ta jest raczej charakteru cywilnego niż administracyjnego. 

 Radny Andrzej Rosół przyłączając się do interpelacji radnego Michała Wosia w kwestii 
poszukania środków finansowych na odnowienie organów kaplicy zamkowej uznał sprawę za 
sensowniejszą niż sfinansowanie przenosin zabytkowego spichlerza, o którym dyskutowano na 
komisjach. 

 Radny Tomasz Cofała przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie ograniczenia prędkości do 40km/h na ul. Ocickiej  – zał. Nr 25,
2) w sprawie uwzględnienia w planie zadań inwestycyjnych na 2017 rok remontu ul. 

Żółkiewskiego – zał. Nr 26.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przedłożyła do protokołu zapytania w kwestii wycięcia 65 drzew 

- topoli oleistej na wniosek Zakładu Karnego w Raciborzu  – zał. Nr 27.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na interpelacje następujących 

radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:

1) w sprawie współfinansowania działalności Komisji ds. orzekania o niepełnosprawności 
przekazał, że na etapie realizacji powiat zapewne zwróci się do gmin w tej sprawie,

2) w sprawie umorzeń w podatku od nieruchomości przekazał, że odpowie na piśmie.
 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że na złożone interpelacje na 

piśmie odpowiedź zostanie udzielona również na piśmie. Natomiast w sprawie nieczynnej
dużej fontanny na skwerze Ks. Pieczki od strony ul. Szewskiej przekazał, że zleci 
sprawdzenie i wyjaśnienie przyczyny awarii. 

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity w sprawie informacji o niewłaściwym 
budulcu zastosowanym do budowy obwałowań Zbiornika Racibórz Dolny przekazał, że 
zwróci się do inwestora o wyjaśnienie tej sprawy oraz zaproponuje udział w sesji Rady 
Miasta. 

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia:
1) w sprawie niepojawienia się na spotkaniu w Klubie Seniora na Ostrogu przekazał, że to 

bardzo wyjątkowy i przypadkowy wypadek. Dodał, że publicznie już przeprosił seniorów z 
Ostroga,  

2) w sprawie modernizacji dworca przekazał, że przedstawiono dotychczas jedynie pewne 
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wizualizacje i zapewne nikt nie będzie usuwał tam rosnących drzew. ,
3) w sprawie zaangażowanie się miasta w pozyskanie środków zewnętrznych na odnowienie i 

powrót do kaplicy starych organów przekazał, że to temat powiatu, niemniej wzorem 
dotychczasowej współpracy gdy tylko będzie taki wniosek to miasto włączy się w tą sprawę.
Ważne w tej kwestii jest jednak to czy organy te da się jeszcze odrestaurować,

4) w sprawie remontu chodnika przy ul. Przejazdowej od 1 do 13 przekazał, że odpowie po 
sprawdzeniu sprawy w wydziale  

5) w sprawie punktu paszportowego przekazał, że planuje się aby był to punkt składania 
wniosków i odbioru paszportów, 

6) w sprawie zastanowienia się nad formą nagrody dla osób które regularnie płacą czynsze 
przekazał, że jedyną sensowną formą mogłaby być loteria na wzór loterii paragonowej. 
Uznał, że nie może być tutaj na pewno mowy o upuście w czynszu.   

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie uchwały o szczególnym umarzaniu
należności pieniężnych przekazał, że pierwszą informację będzie można przedstawić nie 
wcześniej niż po zakończeniu okresu naboru wniosków.  

 Odnośnie interpelacji radnego Janusza Locha:
1) w sprawie uzupełnienia brakujących uchwytów do mocowania flag szczególnie na 

budynkach na Rynku przekazał, że miasto może jedynie wyposażać w uchwyty budynki 
MZB, w zakresie budynków wspólnot wystąpi więc z pismem ogólnym w tej sprawie do 
wszystkich zarządców, 

2) w sprawie odnowienia malowania przejść dla pieszych w mieście oraz zwrócenie uwagi na 
dwa przejścia obok siebie na ul. Wileńskiej. Przekazał, że przejścia są malowane zgodnie z 
harmonogramem, a sprawa przejść na ul. Wileńskiej zostanie na pewno zweryfikowana,  

3) w sprawie chodnika na ul. Klasztornej od strony ul. Wojska Polskiego gdzie z jednej strony 
chodnik został ograniczony przez ogródek lokalu gastronomicznego, a z drugiej strony przez
parkujące samochody przekazał, że problem ten jest do rozwiązania poprzez kontrole Straży
Miejskiej,

4) w sprawie postawienia nowych ławek na skwerze na ul. Klasztornej przekazał, że 
dokumentacja na ten skwer jest właśnie przygotowywana co pozwoli na realizację w 
najbliższym czasie. 

 Odnośnie radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie bardzo długo trwającego postępowania w kwestii sporu pomiędzy p. Różą 

Labudek, a warsztatem samochodowym oraz właściwym pokierowaniem tą sprawą w 
urzędzie przekazał, że miasto nie jest organem właściwym do pokierowania tą sprawą, gdyż 
po pierwsze jest to już spór bardziej już cywilny, a jedynym decyzyjnym organem jest 
jeszcze nadzór budowlany. Dodał, że w tym wypadku nie ma chyba kolizji z planem 
przestrzennym i bardziej chodzi o sposób korzystania z tej nieruchomości,

2) w sprawie wyjaśnienie co stało się ze środkami, które PKP otrzymało po powodzi w 1997 r. 
na remont dworca przekazał, że trudno komuś przypisać winę bo nie zna tego wątku sprawy.
Dodał, że na ostatnim spotkaniu w obecności obu spółek kolejowych zapewniano,  że spółki
będą współpracować przy modernizacji dworca. 

3) w sprawie współpracy z innymi gminami na poziomie radnych przekazał, że temat 
pozostawia przewodniczącemu i samym radnym,

4) w sprawie niezadowolenia mieszkańców z decyzji wycięcia 9 drzew wokół skweru przy ul. 
Warszawskiej i nasadzenia w ich miejsce mniejszych drzew oraz braku tam ławek przekazał,
że w tej sprawie odbyło się spotkanie z mieszkańcami i mieszkańcy tak zdecydowali. Dodał,
że odstąpiono od szerszej wycinki drzew na tym skwerze, a ławki tam na pewno też się 
pojawią. Wyjaśnił również, że oprócz nasadzeń drzew niskich będą również nasadzenia 
drzew wysokich.  

5) w sprawie planów organizacji placu zabaw dla dzieci w Oborze wyjaśnił, że jest to coś w 
rodzaju ścieżki edukacyjnej, a nie typowy plac zabaw. Zlokalizowany zostanie na wolnym 
skwerze obok restauracji i nic nie będzie trzeba tam wycinać.  
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6) w sprawie niezabezpieczonych rusztowań przy remontach elewacji przekazał, że na pewno 
jest to powinność wykonawcy, niemniej od strony samych mieszkań to także sprawa 
przypilnowania dzieci przez rodziców.  

 Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Cofały:
1) w sprawie ograniczenia prędkości do 40km/h na ul. Ocickiej przekazał, że jeżeli wniosek 

został złożony do komisji ruchu drogowego w Starostwie to urząd miasta mając tam 
swojego przedstawiciela będzie mógł się w tą sprawę włączyć,  

2) w sprawie uwzględnienia w planie zadań inwestycyjnych na 2017 rok remontu ul. 
Żółkiewskiego przekazał, że drogą tą będzie trzeba zająć się w porozumieniu ze SM 
Nowoczesna, gdyż jest ona wąska i dobrze by było pozyskać najpierw przyległy teren.    

Ad 19. Zakończenie sesji.    

 Przew. RM Henryk Mainusz  przedstawił radnym zaproszenie na X jubileuszowy Raciborski
Bieg Profilaktyczny w dniu 4 czerwca br.  oraz poinformował o inicjatywie zorganizowania
meczu  siatkarskiego  pomiędzy  radnymi  rady  miasta  a  radnymi  powiatowymi,  który  we
wrześniu pomógł by promować wirtualną adopcję zwierząt znajdujących się w schronisku dla
bezdomnych zwierząt w Raciborzu. Poinformował również radnych, że najbliższa czerwcowa
sesja zostanie zwołana najprawdopodobniej o tydzień wcześniej tj. na dzień 22 czerwca br.    

 Radni Leszek Szczasny i Janusz Loch przekazali, że zmiana ta nie będzie im pasowała.
 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  termin  sesji  zostanie  podany  w  oficjalnym

komunikacie. Następnie  z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesje Rady Miasta
Racibórz, godz. 1740.

Protokołował:
Leszek Jureczko

                                                             Przewodniczący Rady
                                                                 Henryk Mainusz
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